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ورشة عمل مشتركة بين إدارة تقنية 
المعلومات ومايكروسوفت بهدف 

تعزيز التحول الرقمي

19 رمضان - يوم زايد للعمل 
الإنساني: إرث مـــــن العطـــــاء 

والإلهــــــام
19 Ramadan - Zayed Humanitarian 

Work Day: The Legacy of Giving 
and Inspiration

“Trakhees” Passes Annual 
Audit of Ministry of Energy and 

Infrastructure
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"تراخيص" تنفذ أكثر من 22 ألف جولة تفتيشية 
خلال عام 2023 ترصد خلالها 450 مخالفة
"Trakhees” runs more than 22,000 

Inspections reporting 450 violations 
during 2023
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كثفــت دائــرة التخطيــط والتطويــر ــــ تراخيــص، الــذراع التنظيميــة لمؤسســة الموانــئ والجمــارك والمنطقــة 
الحــرة، حملاتهــا التفتيشــية داخــل نطــاق مرافــق التجزئــة بمناطــق التطويــر الخاصــة التابعــة لهــا خلال عــام 
ــر 450 مخالفــة فــي  ــة تفتيشــية وأســفرت عــن تحري ــر مــن 22 ألــف و249 جول 2023 والتــي وصلــت إلــى أكث

قطاعــات متنوعــة.

وتفصــيلًا، أفــادت الإحصائيــات الرســمية التــي أعلنــت عنهــا إدارة الترخيــص بالدائــرة مؤخــراً إلــى تكثيــف 
عــدد الجــولات التفتيشــية خلال عــام 2023 بنســبة زيــادة بلغــت 108% عــن عــام 2022، الــذي شــهد تنظيــم 
ــاري  ــش التج ــم التفتي ــراف قس ــت إش ــك تح ــة، وذل ــا 220 مخالف ــج عنه ــية ونت ــة تفتيش 10 آلاف و692 جول
ــة  ــملات الرقابي ــولات والح ــرة الج ــؤولية مباش ــى مس ــذي يتول ــرة وال ــص بالدائ ــع لإدارة الترخي ــة التاب والتجزئ

ــام. ــدار الع ــى م ــتمرة عل ــة المس ــية والتوعوي والتفتيش

ومــن جهتــه، أوضــح المهنــدس عبــدالله بالهــول، الرئيــس التنفيــذي لدائــرة التخطيــط والتطويــر- تراخيــص، 
بــأن الدائــرة تطلــق سلســلة مــن الجــولات التفتيشــية موزعــةً علــى عــدد مــن المناطــق التابعــة لهــا بحســب 
ــش،  ــات التفتي ــا خلال عملي ــم اتباعه ــة يت ــر متخصص ــاً لمعايي ــم وفق ــدد، وتت ــدول مح ــة وج ــة مدروس خط
مؤكــداً أن الدائــرة تســعى جاهــدة لتحقيــق الأهــداف الاســتراتيجية المنشــودة والمتمثلــة فــي تطبيــق 
المعاييــر والاشــتراطات فــي المناطــق ذات الاختصــاص بأعمــال التجــارة والتجزئــة وتقليــل عــدد المخالفــات 

حفاظــاً علــى حقــوق ومصالــح المتعامليــن.

وأضــاف المهنــدس عبــدالله بالهــول: "خصصنــا فرقــاً مختلفــة لتنفيــذ هــذه الحــملات وتنوعــت المخالفــات 
المرصــودة بيــن اســتغلال مســاحات إضافيــة دون تصريــح رســمي، وعــدم الامتثــال للمواصفــات الإلزاميــة 

الخاصــة التــي ينبغــي اتباعهــا وفقــاً للوائــح والقوانيــن والإرشــادات التوجيهيــة بدائــرة تراخيــص".

وأوضحــت التقاريــر أن الجــولات التفتيشــية تنوعــت بيــن الجــولات الروتينيــة حســب خطــة التفتيــش 
ــات  ــة ومتطلب ــات التجاري ــة الممارس ــة كاف ــن سلام ــد م ــا التأك ــن خلاله ــم م ــي يت ــدة والت ــنوية المعتم الس

السلامــة.

وأكــد المهنــدس عبــدالله بالهــول التــزام دائــرة "تراخيــص" بمواصلــة وتكثيــف جهودهــا التفتيشــية، وتطبيق 
العقوبــات والغرامــات المنصــوص عليهــا فــي القوانيــن والأنظمــة فــي الدولــة ضــد المخالفيــن، مشــيراً إلــى 
أن الدائــرة تســعى جاهــدة لمتابعــة التــزام المؤسســات التجاريــة بتطبيــق الممارســات الصحيحــة، وتوجيــه 

المتعامليــن للالتــزام باللوائــح والقوانيــن واتخــاذ الإجــراءات الجزائيــة والعقابيــة للمخالفيــن.

وتباشــر دائــرة "تراخيــص" جــولات التفتيــش الرقابيــة فــي المناطــق التابعــة لهــا على يــد نخبة من المفتشــين 
ــة  ــر قانوني ــات غي ــود أي ممارس ــدم وج ــن ع ــق م ــؤولية التحق ــون مس ــن يتول ــن الذي ــن والمعنيي المختصي
ضمــن المرافــق والمحــال التجاريــة والمنشــآت المؤقتــة فــي المناطــق والمرافــق المشــتركة التابعــة لدائــرة 

التخطيــط والتطويــر- تراخيــص.

During 2023, the Department of Planning and Development - Trakhees, the regulatory body 
of the Ports, Customs, and Free Zone Corporation, ramped up its inspection efforts in retail 
facilities across its designated development zones. These efforts involved over 22,249 
inspection tours, leading to the issuance of 450 violations across different sectors.

According to recent official statistics released by the Licensing Department of Trakhees, there 
was a significant increase in the number of inspection tours during 2023, showing a 108% rise 
compared to 2022. In 2022, there were 10,692 inspection tours organized by the Commercial 
and Retail Inspection Section, resulting in 220 violations.

For his part, Eng. Abdullah Belhoul, the CEO of the Department of Planning and Development  
- Trakhees, explained how the Department conducts a series of inspection tours across 
various areas based on a thorough plan and specific schedule. These inspections adhere 
to specialized standards and are aimed at achieving strategic goals related to enforcing 
standards and requirements in trade and retail areas, with a focus on reducing violations to 
protect customer rights and interests.

Eng. Abdullah Belhoul added: “We allocated different teams to implement these campaigns, 
and the observed violations varied between exploiting additional spaces without an official 
permit and non-compliance with the special mandatory specifications that must be followed in 
accordance with the regulations, laws and guidelines of the Trakhees Department”.

The reports indicated that the inspection tours varied between routine tours according to the 
approved annual inspection plan, through which the integrity of all commercial practices and 
safety requirements is ensured.

Eng. Abdullah Belhoul emphasized Trakhees Department's dedication to enhancing and 
maintaining inspection activities, along with enforcing penalties and fines as per the country's 
laws and regulations for those who violate them. He highlighted the Department's aim to 
ensure that commercial entities uphold proper practices and guide customers to comply with 
regulations and laws, including taking legal action against violators.

Trakhees Department carries out supervisory inspection tours in its areas by an experienced 
group of specialized and concerned inspectors who are responsible for verifying the absence 
of any illegal practices within the facilities, shops, and temporary establishments in the areas 
and shared facilities affiliated with the Department of Planning and Development - Trakhees.
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“Trakhees” Passes Annual Audit of Ministry 
of Energy and Infrastructure

Marketing and Corporate Communication" organizes a 
lecture titled "Our Health in Ramadan”

EHS Department announces 
the winner of the “Global 

Recycling Day” competition

ورشة عمل مشتركة بين إدارة تقنية المعلومات 
ومايكروسوفت بهدف تعزيز التحول الرقمي

"التسويق والاتصال المؤسسي" تعقد محاضرة بعنوان 
"صحتنا في رمضان"

"البيئة والصحة والسلامة" تعلن 
الفائز في مسابقة "اليوم العالمي 

لإعادة التدوير"

اســتضافت إدارة تقنيــة المعلومــات بمؤسســة الموانــئ والجمــارك والمنطقــة الحــرة ورشــة عمــل مشــتركة 
مــع شــركة مايكروســوفت فــي مقــر المؤسســة، ضمــن إطــار اتفاقيــة التعــاون المُبرمــة حديثــاً بيــن الطرفيــن 
ــرات  ــادل الخب ــة لتب ــس متين ــاء أس ــدف إرس ــة 2023، به ــس للتقني ــرض جيتك ــات مع ــدت خلال فعالي ــي عُق والت

وتطويــر مشــاريع تقنيــة رائــدة تدفــع عجلــة التحــول الرقمــي للمؤسســة.

ــي  ــاع الحكوم ــر القط ــلطان مدي ــي س ــادة رام ــوفت بقي ــن مايكروس ــن م ــن المختصي ــة م ــة نخب ــر الورش وحض
بالشــركة وبحضــور لــؤي قايــد، مديــر إدارة تقنيــة المعلومــات بمؤسســة الموانــئ والجمــارك والمنطقــة الحــرة، 
وأعضــاء فريــق عمــل التحــول الرقمــي بالمؤسســة، حيــث تناولــت الورشــة بحــث ومراجعــة عــدد مــن المبــادرات 
التقنيــة الحديثــة، واســتعراض أحــدث التحديثــات فــي مجــالات تطويــر المنصــات الرقميــة، والــذكاء الصناعــي 

التوليــدي، وحلــول الأمــن الرقمــي، بالإضافــة إلــى خدمــات الحوســبة الســحابية.

نظمــت إدارة التســـــويق والاتصــــــال المؤسســـــي بمؤسســــــة الموانـــــــئ والجمــارك والمنطقـــــــة الحــرة 
ــا الدكتــورة نــدى الــمُلا  محاضـــــرة توعويــــة افتراضيــــة لموظفيهــــا بعنــوان "صحتنــا فـــــي رمضــان"، وقدمتهــــ
ــك  ــان، وذل ــهر رمض ــي ش ــة فــــ ــة الصح ــول أهمي ــن ح ــة الموظفي ــدف توعيــــ ــرة، به ــب الأســـ ــاري ط استشــ
مــن خلال تقديــم نصائــح وإرشــادات طبيـــــة مهمــة لاتبــاع أفضـــــل الممارســات الصحيـــــة عــن طريــق التغذيــة 
ــهر  ــم خلال ش ــة للصائ ــة الصحي ــزز الحال ــي تع ــر الت ــن المعايي ــا م ــة وغيره ــة الرياض ــليمة وممارس ــة الس الصحيـــ

ــارك. ــان المب رمض

والتطويــر-  التخطيــط  بدائــرة  البيئــة والصحــة والسلامــة  إدارة  أطلقــت 
ــوم  ــادف ي ــذي يص ــر"، ال ــادة التدوي ــي لإع ــوم العالم ــابقة "الي ــص مس تراخي
18 مــارس مــن كل عــام، والتــي كانــت عبــارة عــن ســؤال "كــم مــن الوقــت 
الصحيحــة  الإجابــة  وكانــت  تتحلــل؟"  لكي  بلاســتيكية  زجاجــة  تســتغرقه 
"حوالــي 450 عامــاً". وأعلنــت الإدارة عــن اســم الفائــز بالمســابقة وهــو 
محمــد نــزار، ضابــط بقســم الموانــئ والنقــل البحــري بــإدارة البيئــة والصحــة 
والسلامــة، والجائــزة عبــارة عــن قســميتي إفطــار فــي منتجــع "حبتــور 

جرانــد/ أوتوغــراف كولكشــن".

The Ports and Maritime Section at the Planning and Development – Trakhees proudly announces 
the successful completion of the annual audit by the Ministry of Energy and Infrastructure on 
Dubai's ports for the second consecutive year. This achievement underscores the department's 
commitment to meeting maritime safety requirements, enhancing port operations efficiency, and 
ensuring environmental supervision across all its operations.

It's worth noting that the Ministry of Energy and Infrastructure's audit is part of a rigorous evaluation 
process aimed at improving and assessing the health, safety, and environmental management 
systems of major entities. It ensures compliance with the International Maritime Organization's 
requirements and achieves the highest standards of safety and environmental protection. The 
successful completion of this audit reflects the effectiveness of the proactive measures taken by the 
PCFC in implementing international and federal maritime standards, contributing to the realization 
of the United Arab Emirates' vision for the development of the maritime sector

The Marketing and Corporate Communication Department of the Ports, Customs, and Free Zone 
Corporation organized a virtual awareness lecture for its employees titled "Our Health in Ramadan," 
presented by Dr. Nada Al Mulla, a Family Medicine Consultant. The aim of the lecture was to educate 
employees about the importance of health during Ramadan by providing important medical tips and 
guidance on following best health practices through healthy nutrition, exercise, and other practices 
that enhance the health of fasting individuals during the holy month of Ramadan

The Environment, Health and Safety (EHS) Department of the 
Department of Planning and Development - Trakhees launched 
the “Global Recycling Day” competition, which falls on March 
18 of each year, which was a question: “How long does it take a 
plastic bottle to decompose?” The correct answer was “About 450 
years”. The EHS Department announced the name of the winner 
of the competition, which is Mohammed Nizar, Officer at the Ports 
and Maritime Section of the Environment, Health and Safety 
Department. The prize was two Iftar vouchers at the “Habtoor 
Grand/Autograph Collection” resort.
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The Legacy of Giving and Inspiration إرث من العطاء والإلهام

Insights تــــأمــــلات

Features

Fawazeer Ramadan 

مــقــتــطــفات

فوازير رمضان

ــد  ــيخ زاي ــا الش ــي نهجه ــادئ الت ــم والمب ــى القي ــوء عل ــليط الض ــة لتس ــاني فرص ــل الإنس ــد للعم ــوم زاي ــد ي يع
خلال مســيرة حياتــه، و تجســدت فــي التكافــل الاجتماعــي والعمــل الإنســاني الــذي أســس لــه قواعــد قويــة 
فــي دولــة الإمــارات، رســالة الشــيخ زايــد كانــت واضحــة وملهمــة، حيــث دعــا إلــى تكريــس العمــل الإنســاني 
والعطــاء لمســاعدة الفقــراء والمحتاجيــن فــي الــدول المحتاجــة، وقــد وجــه اهتمامــه الكبيــر لقضايــا الصحــة 

والتعليــم والبنيــة التحتيــة، ممــا جعلــه قــدوة مشــرقة للعديــد مــن الجهــات الإنســانية فــي العالــم.

ــا  ــتفاد منه ــي اس ــة الت ــانية والإغاثي ــادرات الإنس ــن المب ــد م ــي إطلاق العدي ــد ف ــيخ زاي ــة الش ــدت رؤي تجس
الملاييــن حــول العالــم، ومنهــا بنــاء المستشــفيات والمــدارس والمســاجد والمشــاريع الإنمائيــة التــي 

ســاهمت فــي تحســين جــودة حيــاة النــاس.

وعلــى هــذا النهــج، يعــد يــوم زايــد للعمــل الإنســاني يومــاً لإلهــام الشــباب للمشــاركة الفعالــة فــي مســاعدة 
ــي  ــة الت ــانية النبيل ــداف الإنس ــق الأه ــو تحقي ــاد نح ــل الج ــل والعم ــا للتأم ــات، ويومً ــاء المجتمع ــن وبن الآخري
رســمها الشــيخ زايــد للعالــم، وفرصــة تطوعيــة ثمينــة لكســب الأجــر والثــواب و إدخــال الســرور إلــى قلــوب 

البشــر بتحقيــق احتياجاتهــم ورغباتهــم.

لقــد تــرك الشــيخ زايــد إرثًــا عظيمًــا مــن العطــاء والإلهــام، ومــا زالــت قصــص نجاحــه وإنجازاتــه تلهــم الأجيــال 
الجديــدة لمواصلــة نهجــه فــي خدمــة الإنســانية وتحقيــق التنميــة المســتدامة.

 حصه عبدالله الرئيس
تنفيذي - المسؤولية المجتمعية للمؤسسة

Zayed Humanitarian Work Day provides an opportunity to 
spotlight the values and principles championed by Sheikh 
Zayed throughout his life's journey. These values, rooted in 
social solidarity and humanitarian efforts, form the strong 
foundation of the UAE. Sheikh Zayed's message was clear and 
inspiring, advocating for dedicating humanitarian efforts and 
aid to support the impoverished and disadvantaged worldwide, 
with a significant focus on health, education, and infrastructure 
issues. His leadership serves as a beacon for numerous 
humanitarian organizations globally.

Sheikh Zayed's vision materialized through the launch 
of numerous humanitarian and relief initiatives that have 
positively impacted millions worldwide. These initiatives 

include the establishment of hospitals, schools, mosques, and various developmental projects, 
all contributing to enhancing the quality of life for countless individuals.

In line with this vision, Zayed Humanitarian Work Day serves as a catalyst for inspiring youth 
to actively engage in community-building and assisting others. It also provides an opportunity 
for reflection and concerted efforts towards achieving the noble humanitarian goals outlined by 
Sheikh Zayed. This day offers a valuable volunteering platform to accrue rewards and bring joy 
to humanity by addressing their needs and aspirations.

Sheikh Zayed's profound legacy of giving and inspiration continues to resonate, inspiring 
future generations to follow in his footsteps, serving humanity, and advancing sustainable 
development goals. His remarkable achievements serve as a testament to the transformative 
power of compassion and generosity.

Hessa Abdulla AlRais
Executive - Corporate Social Responsibility

مارس الرياضة يومياً لمدة 30 دقيقة.  .1

أستشير الطبيب قبل البدء في أي نشاط رياضي أثناء   .2
الصيام.

تجنب ممارسة التمارين الرياضية الشاقة في نهار   .3
رمضان.

تجنب التمارين في الجو الحار لأنها تصيب الصائم بالجفاف.  .4

تمرن قبل الإفطار مباشرة أو بعد الإفطار بساعتين أو   .5
ثلاث ساعات.

لا تؤخر موعد ممارسة الرياضة ليكون قبل موعد النوم   .6
لأنه قد يجعل النوم مضطرباً ويؤثر على فترة النوم 

العميق.

لا تكثر في الجلوس أمام التلفاز لفترات طويلة واستغل   .7
هذا الوقت في المشي أو تمارين الإطالة.

Tips for Exercising During Ramadan 77 نصائح لممارسة الرياضة في رمضان

1. Consult with a doctor before beginning any exercise 
regimen while fasting.

2. Aim for 30 minutes of daily exercise.

3. Avoid strenuous exercise in the morning during 
R a m a d a n .

4. Steer clear of exercising in hot weather as it can lead to 
dehydration for those fasting.

5. Optimal exercise times during Ramadan are either just 
before Iftar or two to three hours after Iftar.

6. Avoid exercising too close to bedtime, as it may disrupt 
sleep and affect the quality of rest.

7. Limit prolonged periods of sitting in front of the TV; 
instead, use that time to engage in light walking or 
stretching.

فــــوازير رمضــــان هـــــي فقــرة أسبوعية فــــــي النشرة الإلكترونيــــة، سيتم إ رســـــال سـؤال دينـــي وعلـــى 
ــي  ــز فـــ ــى فائ ــم الســحب علــــ ــح، حيــث سيتـــ ــع الأســئلة بشــكل صحيــ ــى جميــ ــة علـــ ــاركين الإجاب المشــ

نهايــــــة الشـــهر الكريــم. 

Fawazeer Ramadan is a weekly section in the electronic newsletter where a religious 
question will be sent, and participants are required to answer all questions correctly. At the 
end of the holy month, a winner will be selected through a draw.

Question of the Week:

How many times is Ramadan mentioned in the Holy Quran?

The answer of last week’s questions:
What are the highest levels of Jannah (Heaven)? 
Al-Firdaus

سؤال الأسبوع: 
كم مرة ذكر رمضان في القرآن الكريم؟

إجابة سؤال الأسبوع الماضي: 
ما هي أعلى درجات الجنة؟ 

الفردوس 
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يستحــق الـقراءة
Worth Reading

نرحب بمقترحاتكــــم للكتب القيمـــــة التـــــــــي تنصحون بقراءتهـــــا عبــــــــر البريد الإلكترونـــــــي التالـــــي:
We are delighted to invite you to share your suggestions for your favorite books through:

Communcation@pcfc.ae

Among the Services in the Civil Engineering Dept.

Request for Soil Investigation NOC Revalidation:

The Request to get an NOC revalidation for Soil 
Investigation.

Customer Feedback آراء المتعاملين 

Whenever we send an email regarding the process or 
submission through their website, they respond promptly and 

provide guidelines for the next steps.”

Reju Vijayan

"كلمــا أرســلنا بريــدًا إلكترونيًــا بخصــوص عمليــة التقديــم عبــر موقعهــم 
للخطــوات  إرشــادات  تقديــم  مــع  فــورًا  الاســتجابة  تتــم  الإلكترونــي، 

التاليــة."

ريجو فيجايان

من الخدمات المقدمة في إدارة الهندسة المدنية     
طلب تجديد شهادة عدم ممانعة لفحص التربة:

شهادة عدم ممانعة لفحص التربة )تجديد شهادة(.

!Don't Miss Outلا تــفــوتـــوا!

• Vote for DW Travel 

• Red Bakery Exclusive Offer

صوّتوا لـدي دبليو للسفريـات• 

 •Red Bakery عرض حصري من

PCFC خـدمـاتـنـا فيOur Services in PCFC

Book Title: The Leader Who Had No Title
Author’s Name: Robin Sharma
Language: English
This book is based on human development and personal skills enhancement. From its title, the book delves into the 
concept of leadership without a formal position, guiding readers on how to manage relationships and emotions effectively. 
It elaborates on techniques for interacting with others and influencing them positively. Furthermore, it provides insights on 
managing stress, cultivating a resilient mindset, and achieving balance in life at a personal level.

Recommended by: Hessa Abdulla AlRais, Executive Corporate Social Responsibility

عنوان الكتاب: القائد الذي لم يكن له منصب
اسم المؤلف: روبين شارما

اللغة: الإنجليزية وتمت ترجمته للعربية 
ــات  ــادة العلاق ــب!، وقي ــر منص ــن غي ــادة م ــرة القي ــول فك ــاب ح ــور الكت ــخصية، يتمح ــارات الش ــر المه ــرية وتطوي ــة البش ــاب التنمي ــن كت م
والمشــاعر، يوضــح كيــف يمكنــك التعامــل مــع الأشــخاص والتأثيــر عليهــم بالإضافــة إلــى طــرق حقيقيــة للتغلــب علــى التوتــر و بنــاء عقليــة 

غيــر قابلــة للفشــل، وتحقيــق التــوازن فــي الحيــاة علــى الصعيــد الشــخصي.

مقترح بواسطة: حصه عبدالله الرئيس, تنفيذي - المسؤولية المجتمعية للمؤسسة
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 Call Center  800 990 مركز الاتصال 

@pcfc_dubaiinfo@pcfc.ae www.pcfc.ae

رؤيتنـــــــــــــــــــــــــــا

Our Vision

تعزيــــــــز مكانـــــة دبي كمركـــــــز رائـــــــد مستدام لدعـــــــم القطـــــاع الاقتصادي علــــــــى الــــصعيد الـــــــعالمي.

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world’s leading economic sector.

تعــد مؤسســة المــوانئ والجمــارك والمنطقــة الحــرة إحــدى مؤسســات حكومــة دبي، والتــي تأسســت 
رســميًا في عام 2001، وتتضمن عدداً من الكيانات والســلطات التي تعمل تحت مظلتها. وتشــمل هذه 
الكيانــات جمــارك دبي وســلطة مــوانئ دبي، بالإضافــة إلى دائــرة التخطيــط والتطويــر -تراخيــص، وسلطـــــــة 

دبـــــــــي البحـــــرية، ومكتــب الوكيــل الملاحــي للســفن الخشــبية، إلى جانــب إدارتي الاســتثمار والأمــن.

The Ports, Customs and Free Zone Corporation (PCFC) is one of the government 
organizations under the Dubai government, which was officially established in 2001, 
that includes several entities and authorities operating under its umbrella. These 
entities are Dubai Customs, Dubai Ports Authority, in addition to the Department of 
Planning and Development - Trakhees, the Dubai Maritime Authority, Marine Agency 
for Wooden Dhows, Investment Department, and Security Department.


